
Protokół Nr XXXVIII/12 
z XXXVIII sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 21 grudnia 2012 r. 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1530 w sali konferencyjnej Ratusza, 
na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady trzydziestej ósmej nadzwyczajnej sesji 
Rady Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – 
radnego Leszka Stróża.  
  
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części wierzytelności SP ZOZ                       

w Bystrzycy Kłodzkiej. 
4.  Zamknięcie obrad. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do zaproponowanego porządku obrad, przystąpiono do jego 
realizacji.  
  

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Artur Pokora - Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza 
sesji” i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła radna Irena Stawiarska – 
Wiceprzewodnicząca Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział             
15 radnych, za oddano 15 głosów.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie: 
1/ Artur Pokora - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwały”                  
i przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części wierzytelności Gminy 
Bystrzyca Kłodzka należnych od Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                    
w Bystrzycy Kłodzkiej i poprosił Burmistrza o wprowadzenie do tematu. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że jest szansa aby uratować 2 mln 300 tys zł z dotacji, którą 
otrzymamy z budżetu państwa. Oznacza to, że zobowiązania ZOZ-u wobec Gminy, które były do 
31 grudnia 2009 r. na to otrzymamy dotacje z budżetu Państwa, pozostanie kwota ok. 2 mln 300 
tys zł, wiec te kredyty, które spłacała Gmina za ZOZ  od 1 stycznia 2010 r.  do chwili obecnej 
niestety ten czas nie wchodzi według ustawy do tego abyśmy mogli się starać o środki z budżetu 
Państwa. W zw. z tym że ustawa o finansach publicznych, mówi, że po przekształceniu szpitala, są 
to wobec nas zobowiązania ZOZ-u, będą one już jako nieistniejące, dlatego skoro pojawiła się taka 
szansa, że uda nam się w ciągu tych paru dni sprzedać tą kwotę, to wówczas wykażemy                      
w Ministerstwie, że jest to zobowiązanie nie wobec Gminy, ale wobec innego podmiotu czy 
instytucji, a więc z  kwoty 8 mln 700 tys zł będzie można zapłacić tej instytucji czy podmiotowi. Gra 
jest warta świeczki również z tego tytułu, że pozostawimy jak najmniejszą kwotę na nowej spółce, 
która zaistnieje od 1 stycznia, według znowelizowanej ustawy o działalności leczniczej. Na 
podmiocie przekształconym może pozostać wskaźnik 0,5 dochodów danej jednostki, więc w 
granicach 3,5 mln zł, mogłaby taka kwota powstać, w tym momencie była propozycja by to była 
pożyczka z BGK, która po 2015 roku mogłaby być w 70 % umorzona, pomimo wszystko i tak 30 % 
ZOZ musiałby spłacić pod warunkiem, że do 2015 roku cały czas spłacałby te 30 % i odsetki. Jest 
szansa że na ZOZie pozostawimy jak najmniejszą kwotę, najlepiej żeby to było 0, nie wiem czy to 
będzie możliwe? Mówię uczciwie że nie wiem czy to się uda, dlatego jeśli nie spróbujemy to nie 
będziemy wiedzieli. 
Artur Pokora - Przewodniczący Rady – poprosił panią Ewę Matys – Przewodniczącą Komisji 
Budżetu   i Finansów o przedstawienie opinii. 



Ewa Matys – poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 21 grudnia 
2012 roku, zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części 
wierzytelności Gminy Bystrzyca Kłodzka należnych od Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej – jednogłośnie. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że powinniśmy mieć jeszcze przedstawioną opinię 
Kierownika SP ZOZ, zgodnie z ustawą o działalności leczniczej. Jest to poważna rzecz ponieważ 
jest to handlowanie wierzytelnościami ZOZu. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że opinia  jest pozytywna i wpłynęła w środę, ale 
wzięła ją Pani Skarbnik. Burmistrz dodała, że Dyrektor opiniuje ją pozytywnie mając na względzie 
to, że Gmina również ma swoje potrzeby i 2 mln 300 tys zł byłoby dla Gminy bardzo pomocne. 
Artur Pokora – Przewodniczący Rady – poinformował, że jeżeli dzisiaj nie będzie dostarczona 
opinia, to zaraz po świętach zostanie Państwu radnym przesłana drogą elektroniczną. 
Renata Surma - Burmistrz – mówi, że formalnie wszystko jest tak jak ma być, w czwartek                   
po świętach Sekretarz zobowiązał się że dostarczy opinię do Biura Rady Miejskiej i będzie ona 
zeskanowana i przesłana mailem do wszystkich radnych. Art. 54 ust. 4 mówi, o tej opinii, ale nie 
mówi jaka powinna być tylko, że jest wymagana. 
Mieczysław Kamiński – radny - mówi, że zobaczymy jak to będzie, bo to jest łamigłówka nie taka 
prosta z tym naszym ZOZem i z odzyskaniem ewentualnych pieniędzy. Ma głębokie wątpliwości 
czy uda się nam zbilansować to, im więcej uda się wyszarpnąć tym lepiej na tym wyjdziemy, nie 
ma w tej chwili innego wyjścia. 
Renata Surma - Burmistrz – jest zdania, że bardzo ważne jest to co powiedział radny Kamiński, 
styczeń będziemy mieć bardzo pracowity. Jest cała lista jakie i gdzie szpital ma zobowiązania, nie 
ukrywamy musimy się z wszystkimi spotkać, do wszystkich wysłać dokument z prośbą                        
o podpisanie ugody, że rezygnują  chociażby z odsetek. Oznacza to, że ile będzie umorzonych 
odsetek o tyle dostaniemy większą dotację. Jest warto i będzie się to opłacało. 
Mieczysław Kamiński – radny - mówi, że pamiętamy o tej uchwale z 30 listopada 2012 r, gdzie           
w § 4 Rada Miejska zobowiązała Burmistrza Bystrzycy Kł. do przedstawienia w terminie do 28 
lutego 2013 roku Radzie Miejskiej w Bystrzycy Kł. pełnej listy zobowiązań SP ZOZ. W między 
czasie będą pozyskiwane środki finansowe, będzie to w trakcie działania, bo my przyjęliśmy te           
22 mln 800 tys zł.  
 
Renata Surma - Burmistrz – poinformowała, że w granicach 200 tys. zł więcej nie powinno być. 
We wtorek odbyło się spotkanie z Panią Dyrektor ZOZu polanickiego dlatego, że szpital tamten 
został przekształcony 1,5 miesiąca temu. Spotkanie odbyło się po to żebyśmy my jako Gmina nie 
popełnili jakiegokolwiek błędu, w jaki sposób jest rozliczana dotacja, co należy przedstawić itd. 
Będziemy mieli wsparcie ze strony Pani Dyrektor Szpitala polanickiego, jeżeli ktoś już przeszedł 
przez taką procedurę, chociaż tam organem prowadzącym nie był samorząd tylko samo 
Ministerstwo Zdrowia jest to różnica, ale na podstawie tej samej ustawy się przekształcali, jeżeli 
jest deklaracja pomocy to dlaczego nie mielibyśmy z niej skorzystać. 
 
 
Artur Pokora - Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania.  
Rada w obecności 14 radnych, 14 głosami za - podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVIII/390/12 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części wierzytelności Gminy Bystrzyca 
Kłodzka należnych od Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                                       

w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 2 

 
 
 
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji – poinformowała, że do Sekretarza nie wpłynął żaden wniosek 
na piśmie. 
 

Ad. 4. Zamknięcie obrad.   

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji                         
za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady trzydziestej ósmej sesji 
Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
 
Protokołowała  
Izabela Szkwarek 


